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Parlamentu] României
Senat

PREŞEDINTE Bucureşti,17 februarie 2025
Nr. L628/2024

Doamnei

Senator   MARIA-GABRIELA HORGA

PREŞEDINTELE COMISIEI  PENTRU BUGET, FINANŢE, ACTIVITATE

BANCARĂ ŞI PIAŢĂ DE CAPITAL

În  temeiul  articolului  109  din Regulamentul   Senatului,   republicat,  în  şedinţa  din

17  februarie 2025, plenul Senatului a hotărât trimiterea spre reexamjnare a propuneri.i.

legislativepentrumodificareaLegiinr.114/2007privindsprijinulfinanciaracordatde

statul român Schitului românesc ,,Prodromu", de la Muntele Aihos, Grecia (L628/2024),

în vederea întocmirii unui mportsupJi.mencar.

În  acest  sens,  vă   anexăm  extras  din  stenograma  şedinţei   Senatului   din  data  de

17 februarie 2025.



EXTRAS

din stenograma Senatu]uÎ dîn 17 februarie 2025

Domnul Mircea Abriidean:

(. . .)

*

Vă rog, vă rog, domnule senator Fenechiu.

Domnul Laurenţiu Plăeşu:

Domnule preşedi nte,

Pe ordinea de zi aş avea o propunere pe care vă rog să o supuneţi  la vot, retrimiterea la

comisie a punctului de la poziţia 3, L628, pentru două săptămâni şi în acelaşi timp prelungirea cu

două săptămâni a termenului de adoptare, deoarece s-ar putea să avem o înţelegere care să genereze

un raport de admitere.

Vă mulţumesc.

Domnul Mircea Abrudean:

Văsupunvotuluipropunereafăcutădedomnulsenator,cuprivirelaretrimiterealacomisie.

Vă rog să votaţi.

113 voturi pentru.

Propunerea a fost adoptată.

Vă r08.

Domnul Cătă]in-Danie] Fenechiu:

Mulţumesc, domnule preşedinte.

*

La  punctul   10  -  11  avem  Propunerea  legislativă  pentru  completarea  Legii  nr.51/1991

privind securitatea naţională a României -adoptată de  Camera Deputaţilor (L597/18.11.2024),

unde suntem Cameră decizională.

Există două probleme în legătură cu această propunei.e, prima dintre ele este că raportul la

această lege a fost întocmit de două comisii nepemanente ale Senatului, a fost întocmit de două

comisii  comune  ale  Senatului  şi  Camerei  Deputaţilor,  ceea  ce  nu  este  întrutotul  în  regulă  cu

Regulamentul Senatului, dar asta e o chestiune peste care am mai putea trece, că s-a mai întâmplat

să mai  închidem  ochii,  însă  există  o  problemă  în  conţinutul  actului  normativ,  şi  anume,  actul



normativ în foma în care ni-l propune comisia, cele două comisii, stabileşte o calitate procesuală

a celor două comisii, în speţă a Parlamentului României, mai pe româneşte, un petent nemulţumit

de  un  anumit  tip  de  activitate  al  celor  două  comisii  poate  acţiona în judecată  Comisia  SIE  şi

Comisia SRI, bun de plată fiind Senatul României.

Parlamentarii  mai  vechi  îşi  amintesc,  am  avut  aceeaşi  problemă  cu  Comisia  pentru

revoluţionari căreia într-o eroare conceptivă i s-a acordat calitate procesuală, ceea ce a generat o

serie de procese în care atât Senatul, cât şi Camera Deputaţilor au fost părţi responsabil civilmente,

şi îmi aduc aminte de şedinţele de birouri pemanente în care încercam să împărţim cum stabilim

daunele între cele două Camere pe număr de senator raportat la număr de deputaţi sau pe principiu

unu la unu.

Faţă  de  această  situaţie  v-aş  propune  să  retrimitem  această  propunere  legislativă  către

Comisia de apărare, care este o...  şi juridică,  deci cu un raport comun  la Comisia de apărare şi

Comisia juridică,  care  fiind...  nefiind  constrânse  de  un  temen,  fiind  Cameră  decizională,  să

elaboreze un raport care să fie în consonanţă cu atribuţiile Senatului şi ale Camerei şi cu cerinţele

bunei funcţionări a legislativului României. Deci, propun retriiniterea la. . . nu la comisiile iniţiale,

ci la Comisia de apărare şi la Comisiajuridică.

Mulţumesc mult.

Termen două săptămâni domnule lider.

Domnul Mîrcea Abrudean:

Stimaţi colegi. . .

Vă rog, vă rog, domnule senator.

Domnul Gheorghe Vela:

Mulţumesc, domnule preşedinte.

Exact la acelaşi punct 10, în continuarea ideii domnului lider PNL.

Problema  este  că  preşedintele  Comisiei  SRl  a  fost  domnul  Chirteş,  eu  ca  membru  al

Comisiei comune a Senatului şi Camerei Deputaţilor, a Serviciului de lnformaţii Exteme din acea

vreme, am atras atenţia asupra acestor inadvertenţe foarte grave, şi mai sunt şi altele, stimate coleg,

mult mai mul(e, mult mai grave.

Nu  făcea altceva decât să transforme cele două comisii într-un fel  de oficiu de cereri  şi

reclamaţii, de plângeri şi implicare a Parlamentului în rezolvarea unor situaţii destul de grave, chiar

cu iz penal; susţinem ideea şi vom vota pentru aşa ceva, dar atrag atenţia că în interiorul acestei



legi  există  deficienţe  grave  privind  securizarea  datelor  strict  personale,  date  de  valoarea vieţii

intime a persoanelor la cheremul ofiţerului operativ pe parcursul a 5 ani.

Această rafistolare la 5  ani,  dacă  tot  domnul preşedinte  a spus  că va fi preluată  şi  dusă

înapoi, preşedinţii celor două comisii care au inserat aceste elemente în lege să facă bine şi să le

modifice,  că  toţi  sunt  în  perioada  de  depunere  a  amendamentelor,  şi  dacă  cele  două  comisii,

respectiv apărare şi juridică, constată că cele ce am spus aici sunt adevărate să intervină în folosul

cetăţeanului şi a libertăţilor, pentru care noi luptăm atât de vehement din vorbe.

În  practică,  acolo se naşte o vulnerabilitate gravă privind abuzurile persoanei  fizice care

cum. . . după cum am văzut în servicii au început să defecteze nu în mod discret, ci la vedere.

Vă mulţumesc.

Domnul Mircea Abrudean:

Mulţumesc, domnule senator.

Vă rog, încă o intervenţie.

Domnul Gheorghe Vela:

Domnule preşedinte, distinşi şi onoraţi colegi.

Am două chestiuni pe procedură şi una pe ordinea de zi.

În  primul  rând,  suntem  senatori  ai  României  şi  în  această  şedinţă  nu  s-a  cântat  imnul

naţional, deci să înceapă şedinţa aşa cum se cuvine, într-un mod solemn.

A doua chestiune pe care vreau să v-o spun, în Senatul Romei antice era un senator celebru

şi avocat, Cato cel Bătrân, şi fiecare discurs pe care el îl susţinea în Senatul Romei se încheia cu

aceste cuvinte în limba latină: „CczrţĂczgo cJ€JcncJa csr", şi totuşi Cartagina trebuie distrusă.

Eu vreau să vă spun un lucru, e pentru a doua oară când solicit lucrul acesta, de la începutul

sesiunii ordinare, şi totuşi POT trebuie să aibă o bancă în faţă a liderului de grup, să ştiţi. Pentru

că toţi ceilalţi au, dar POT nu are. S-a început o restructurare în Parlament cu membri sau iniţiată

de către domnul preşedinte Bolojan şi este, bineînţeles, reprezentantul  de seamă al PNL-ului, aş

sugera respectuos ca unul dintre colegii de la PNL să ofere o bancă liderului de griip POT, pentru

ca să respectăm cutumele din Senat, asta este o problemă.

A doua problemă. . .  şi apoi am o chestiune, dacă nu se va mai cânta imnul, pe ordinea de

zi la punctul 3, 11, punctul 3, şi anume: este vorba despre Propunerea legislativă pentru modificarea

Legii nr.114 privind sprijinul. . . Iertaţi-mă, punctul 2, privitoare la activitatea notarială.



La punctul 3 a susţinut-o celălalt, colegul de la AUR. Aici am o. . .  un semnal de la notarii

din Circumscripţia 11, Caraş-Severin, pe care eu îi reprezint, reprezint această circumscripţie.

Şi anume dragilor, doar atât vă fac atenţi, dar atât vă fac atenţi, că trebuie extinsă la toate

activităţile notariale, asta am vrut ca să spun. Voi avea, eventual o intervenţie când se va ajunge

aici.

Domnul Mircea Abrudean:

Vă mulţumesc mult, domnule senator.

Când ajungem la acel punct o să luaţi cuvântul, cu siguranţă.

Referitor  la  dispunerea  locurilor,  o  să  vă  rog  să  vă  consultaţi  cu  liderii  grupurilor

parlamentare şi cu siguranţă vom găsi o soluţie de compromis.

Vă  supun   votului,   stimaţi   colegi,   retrimiterea  la  comisie   a  punctului   10,   Propunere

legislativă pentru completarea Legii nr.51/1991  (L597/18.11.2024), cu temen două săptămâni.

Vă  rog  să votaţi,  la  cele  două  comisii  propuse  de  domnul  senator  Fenechiu,  apărare  şi

juridică.

Vă rog să votaţi.

117 voturi pentru, 6 împotrivă, o obţinere.

Propunerea a fost aprobată.

(. . .)

*





 

        

 

    

       

   

  

                

             

             

  

    

          

        

    

        

     

          

             

      

        

       

          

 




